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Bona tarda a totes i a tots.

Els darrers dos mesos han estat marcats per la feina interna de preparació del 
Pla d’Actuació del Districte i el Pla d’Inversions Municipal que se’n deriva i que 
ben aviat sotmetrem a debat de la ciutadania. Com s’ha anat explicant als 
diversos consells de barri i avui mateix al Consell Ciutadà, des de l’equip de 
govern oferirem un document de treball obert a esmenes i propostes fruit de la 
feina feta l’anterior mandat però aportant-hi noves línies de treball i bona part 
de les demandes que la ciutadania ens ha fet arribar.

Això no vol dir, però, que no hi manquin encara línies d’actuacions i matisos 
que de ben segur enriquiran el que ha de ser el full de ruta d’aquest mandat i 
que esperem aprovar, com s’ha explicat, abans de l’estiu.

A més, els mesos d’octubre i novembre han servit a la nova direcció del 
districte, a més del nou equip de govern, per fer-se càrrec de la nova 
responsabilitat, conèixer serveis i equipaments, i reunir-se amb moltes de les 
entitats dels nostres barris. En aquest sentit, encara queda molta feina per fer i 
ens comprometem a fer-ho amb diligència i responsabilitat durant les properes 
setmanes.

Tanmateix, no han estat mesos perduts. Hem pogut celebrar, per exemple, la 
fita ben destacada d’obrir el nou mercat de Bon Pastor, el passat mes 
d’octubre i celebrar-ho amb una gran festa el passat 16 de novembre. El més 
important, però, serà que els veïns i veïnes hi comprin i garanteixin l’èxit de la 
nova instal·lació.

Seguint a Bon Pastor, la campanya organitzada per l’AVV amb el suport de 
bona part de les entitats del barri i el recolzament del Districte segueix avançant 
i va tenir un dels seus punts àlgids la Festa de la Neteja de Bon Pastor de fa 
deu dies. Centenars de persones van sortir al carrer a conscienciar de la 
necessitat de tenir un barri més net i que això és responsabilitat de tots i totes.

Al Bon Pastor també vam dignificar el nom de Celestí Boada, antic alcalde del 
barri quan aquest formava part de la veïna Santa Coloma, posant el seu nom a 
l’antiga plaça Fra Juníper Serra. 

Finalment, un record pel centre cívic de Bon Pastor que aquest octubre ha 
celebrat el 30è aniversari. Des d’aquí un reconeixement a l’equip actual i a 
totes les persones que hi han passat aquests anys fent d’aquest equipament



una referència d’acció comunitària i de consolidació del teixit veïnal. I també 
felicitar el CAP Bon Pastor que també ha fet 30 anys aquesta tardor.

A la Trinitat Vella hem renovat el nostre compromís amb els drets dels infants, 
celebrant per segon any el Dia Universal dels drets dels infants el 20 de 
novembre amb una fantàstica festa a la plaça de la Trinitat. Tot el barri va 
poder gaudir de les cançons del famós grup Xiula i d’una bona xocolatada. Al 
mateix temps, la mitgera de la plaça dels drets dels infants, elaborada després 
d’un procés participatiu amb les escoles del barri, encara la recta final i serà 
una realitat ben aviat.

Seguint a la Trini, avança la licitació de les obres del casal de gent gran i del 
passadís, que, si tot segueix el calendari previst, podran començar obres en els 
dos casos al mes de febrer i març, respectivament . També ha obert a ple 
rendiment la Sala Trinitat Vella on malgrat no poder acollir activitats amb gaire 
concurrència ja ha vist iniciar els dos cursos professionalitzadors de 
maquillatge i so.

Congrés-Indians veu com les grades del Canòdrom segueixen especialitzant-
se amb activitats de tardor sobre videojocs, realitat virtual i scape room en el 
cicle Grades Obertes. També hem pogut gaudir al barri d’espectables de gran 
nivell gràcies al projecte Barcelona Districte Cultural que té Can Clariana com 
una de les seves seus.

També vull remarcar la bona feina de gestió comunitària que s’està fent al barri 
als entorns del Canòdrom per fer front als conflictes que s’han situat als entorns 
d’aquest equipament. Gràcies a la complicitat d’entitats i sobretot dels serveis 
de mediació de l’espai públic de l’Ajuntament es disposa d’un diagnòstic 
detallat de la situació i s’han iniciat actuacions que han anat millorant la
problemàtica tot i que encara queda camí per recórrer. Se’n va fer una 
explicació detallada al passat consell de barri.

La Sagrera ha estat fins fa pocs dies de festa major. Vull, en primer lloc, 
felicitar la comissió de festes per la magnífica programació i coordinació de deu 
dies plens d’activitats. També un agraïment a les desenes d’entitats i 
equipaments involucrats que ens recorden que La Sagrera és un barri ben viu.

Dues de les afectacions principals del barri tenen lloc a la zona sud. D’una 
banda, la construcció de la nova pista esportiva, al costat de la pista Hondures. 
I de l’altra, les obres de reurbanització dels carrers Berenguer de Palou, Gran 
de la Sagrera, Garcilaso i entorns, afectant una superfície de vora 20.000 
metres quadrats. Anem recosint d’aquesta manera els barris i avançant poc a 
poc urbanitzant els entorns de la futura estació de La Sagrera.

Des d’inici de curs tenim en funcionament al barri de Navas la primera Escola 
de Segones Oportunitats de la ciutat, una iniciativa pionera a la ciutat que amb 
paraules del propi alumnat està resultant un èxit. Els i les joves tenen itineraris 
a mida intentant retornar-los al sistema educatiu o inserir-los al mercat laboral. 
És una sort comptar amb aquesta experiència al districte.



També a Navas s’ha fet la trobada anual del Pla Comunitari que repensa any a 
any la millor manera de consolidar el teixit veïnal a partir de les entitats i 
equipaments existents. El Pla comunitari, un dels actors principals del barri, ha 
impulsat també diverses activitats aquestes setmanes, moltes d’elles lligades al 
25 de novembre, dia contra les violències masclistes. 

Baró de Viver també ha acollit el Barcelona Districte Cultural al seu magnífic 
centre cívic. Per ell hi ha passat grans professionals de les arts escèniques els 
darrers dos mesos, d’entre els que vull destacar La Jarra Azul que celebra els 
20 anys de vida. L’equipament ha acollit també entre moltes altres activitats la 
jornada sobre salut mental organitzada per la Taula de Salut Mental del districte 
on un centenar de professionals d’equipaments i serveis de Sant Andreu van 
poder gaudir d’un matí complet de xerrades i tallers. La Taula també va 
organitzar al mes d’octubre diverses activitats dins el cicle “Relaxadament”.

Al barri ha obert per fi el Club de lluita, gràcies a Pla de barris. L’equipament, 
remodelat a fons, és també un nou espai que podrà acollir més activitats que 
fins ara. També veurem a final d’any 3 nous ascensors funcionant al barri, que 
juntament amb el que ja hi havia en marxa dins el pla de Finques d’Alta 
complexitat comença a confirmar la idoneïtat d’aquest projecte. Quatre 
projectes més han entrat a la convocatòria d’aquest 2019 i ja tenen tots els 
papers a punt per començar les obres. Finalment, tal i com es va anunciar al 
consell de barri, aquest mes es preveu aprovar inicialment per comissió de 
govern el Pla de Millora Urbana que permet avançaren els ascensors que s’han 
de construir per l’exterior de la finca.

Finalment, les obres del carrer Caracas han també acabat, deixant una 
magnífica via de comunicació tant per a vehicles com per a vianants, 
connectant Baró de Viver i Bon Pastor. Una festa ho celebrarà el proper 14 de 
desembre.

En darrer lloc, i després de repassar tots els barris, Sant Andreu de Palomar
està de ple en festa major. Divendres passat vam poder gaudir d’un bonic acte 
d’entrega dels Premis Sant Andreu (felicitats de nou als premiats) i el cap de 
setmana ha estat ple d’activitats per a tots els públics. Vull fer una menció 
especial als nostres gegants, el Colom i la Coloma, que han fet 30 anys i ho 
van celebrar amb una cercavila especial la nit de dissabte. També la gran 
presència de bèsties del seguici municipal, especialment l’àliga de la ciutat. 
Encara ens queden uns dies per seguir celebrant aquesta festa, ara ja sí amb 
el fred habitual.

Una bona notícia, que no per esperada ha estat menys celebrada, ha estat la 
licitació de l’estació de Sant Andreu Comtal, una necessitat reivindicada 
llargament i que si es compleixen els terminis anunciats ens pot fer veure 
properament la nova estació en funcionament. Estarem sobre d’aquesta 
qüestió i també estarem a punt per poder urbanitzar els entorns en la mesura 
del possible un cop acabin les obres.

Comptem des de fa un parell de setmanes amb el Centre Bassam a la Casa 
Bloc, un centre per a menors sense referent adult que ha obert la Direcció 



General d’Atenció a la Infància i Adolescència. Gràcies a l’acompanyament de 
les entitats de la zona a qui vull agrair la seva gran tasca i la seva estima per 
tots aquests joves. Es demostra un cop més la solidaritat dels nostres barris i 
que el “volem acollir” que hem proclamat des de fa anys és una realitat al 
nostre barri. Moltes gràcies!

A nivell sectorial també han estat mesos intensos amb un complet programa en 
el cicle de la Tardor Solidària, aquest any centrada amb la cultura de pau,
organitzat pel Consell de Solidaritat i Cooperació. O el 25N, una setmana llarga 
amb activitats per reivindicar un món sense violències contra les dones. I avui 
mateix hem celebrat la Flashmob en motiu del dia Internacional de les persones 
amb diversitat funcional.

M’agrada també destacar que Sant Andreu es col·loca en el mapa de la ciutat i 
del país amb activitats tan boniques com l’encesa de llums de Nadal, un èxit 
d’assistència brutal, la Fira d’Economia Solidària o els Festivals Mira i Dau. Tot 
són exemples de com tenim unes instal·lacions magnífiques per acollir 
projectes de primer nivell.

També les activitats de portes obertes del Open House van poder mostrar al 
públic una quinzena d’edificis singulars del districte a finals d’octubre amb un 
gran èxit d’assistència.

O un tema aparentment petit, el projecte Sant Andreu Digital, que des del 
districte liderem dins l’Ajuntament, per acompanyar a totes les entitats en el 
procés de sol·licitar o justificar uns subvenció que des d’aquest any s’ha de fer 
de forma totalment telemàtica.

Han estat mesos, com deia, d’inici de mandat, de treball amb un equip 
parcialment nou  que ja comença a prendre nota de les demandes que han 
sortit als consells de barri: el reforç de neteja necessari especialment als barris 
del Besòs i en alguns punts de Sant Andreu de Palomar, la voluntat de 
participar de les entitats al disseny dels futurs equipaments o de fer front als 
deutes històrics com els reallotjaments de les persones afectades de Trinitat 
Nord i l’execució dels equipaments de les antigues Casernes.

Ja per acabar deixeu-me felicitar de nou als i les comerciants de l’Eix Maragall 
que celebren el seu 25è aniversari, als premiats amb les medalles d’honor de la 
ciutat (AVV Congrés-Indians i Virginia Cierco, directora de la Biblioteca de Bon 
Pastor) i a la La Lira, que aquest cap de setmana ha iniciat un any ple 
d’activitats per celebrar el seu 150è aniversari. 
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